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- 2006 raden van BBLM besloten tot instellen van gezamenlijke RC

- 2013 besloten de samenwerkingsovereenkomst te continueren

- Eind 2017 loopt samenwerkingsovereenkomst gezamenlijke RC af

Hoofdvraag van de evaluatie was: 

Op welke wijze willen de vier gemeenteraden een 

rekenkamer (commissie) inrichten vanaf 1 januari 2018? 
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Achtergrond
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Onderzoeksopzet

Veelomvattend vraagstuk met verschillende perspectieven

Kwalitatieve evaluatie door groepsgesprekken en diepte-interviews 

Betrokkenen:

Klankbordgroep RC BBLM (opdrachtgever evaluatie)

Griffiers

Afgevaardigden van gemeenteraden

Colleges van B&W (3 vd 4)

Ambtelijke contactpersonen RC

RC BBLM
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Scope

Ervaringen met RC tot nu toe

Samenwerking/ verhoudingen

Toekomstbeelden

Het komen tot een keuze voor de toekomst, geen onderdeel van de

opdracht, maar de vervolgstap die aan u is



Openhartig, constructief en in goede sfeer

Kritisch, maar ook hand in eigen boezem
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Bevindingen



6

Bevindingen

Onderwerpkeuze en impact:

Niet voldoende lokaal en actueel

Inflexibiliteit (onderzoeksagenda ‘staat vast’)

Te weinig maatschappelijke relevantie, te veel gericht op procedures



Relatie RC en gemeente(raden):
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Bevindingen

Onafhankelijkheid groot goed

Geïnvesteerd in relatie door RC, maar afstand nog te groot

Klankbordgroep heeft gat niet kunnen dichten

Meerwaarde samenwerking vier gemeenten:

Financiële en organisatorische voordelen

Onvoldoende inhoudelijke meerwaarde (benchmark)



Disbalans tussen ervaren toegevoegde waarde vs. kosten

Verbetering mogelijk:

- Meer actuele en lokale onderwerpen met meer maatschappelijke impact

- Verklein afstand RC vs. gemeenteraden  

- Vergroten inhoudelijke meerwaarde samenwerking 4 gemeenten

- Verlagen kosten RC (‘minder middelen, minder onderzoeken’)
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Conclusies



Echter:

- Dergelijke verbetersuggesties zijn eerder gedaan, met gering resultaat

- Van een nieuw verbetertraject verwachten wij geen duurzame verbetering

- Negatieve beeldvorming is te hardnekkig 

- Verschil in bereidheid om te investeren (inzet en middelen) 

Daarom onvoldoende draagvlak om door te gaan
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Conclusies



De wijze waarop de vier gemeenteraden een rekenkamer (commissie) 

willen inrichten vanaf 1 januari 2018 is vooralsnog onvoldoende duidelijk.

Tijdens de evaluatie kwamen veel aandachtspunten en fundamentele 

vragen naar voren, die eerst geadresseerd moeten worden, voordat de 

raden een zorgvuldig en toekomstvast besluit over de inrichting van de 

rekenkamer kunnen nemen. 
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Besluit



1. Stop en maak een nieuwe start

2. Herbezin fundamenteel vóór de nieuwe start

- Waarom willen wij wel/ niet in een RC investeren?  

- Iedere raad moet afzonderlijk en collectief een uitspraak doen

- Op uniforme wijze ten behoeve van soepele besluitvorming

3. Bepaal de nieuwe invulling op basis van herbezinning
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Aanbevelingen



A – Tweesplitsing 

B – Samen twee jaar door 

C – Ieder voor zich 

Keuze voor scenario zou uitkomst moeten zijn van fundamentele 

gesprekken per raad!
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Scenario’s



vrijdag 6 december 2013 13

Overlap / verschil beleidsdoelen

Vragen?


